
مدیرکل راه و شهرس�ازی 
اس�تان تهران از آغ�از اجرای 
فاز دوم مس�کن ویژه تهران با 
1000 واحد در منطقه کیانشهر 

خبر داد.
فریبرز واح��دی در گفت وگو 
با فارس اف��زود: زمین های زیادی 
برای فاز دوم مس��کن ویژه تهران 
شناس��ایی شده که س��رانجام در 
منطقه کیانشهر یک قطعه زمین 
آماده شده که سند آن به نام وزارت 

راه و شهرسازی است.

منطق��ه  در  داد:  ادام��ه  وی 
کیانش��هر نیز زمین های��ی که در 
انته��ای بزرگراه ام��ام علی)ع( در 
تقاطع آزادگان و در کنار ش��هرک 
ش��هید بروج��ردی ق��رار دارد و 
نقشه های آن در حال آماده شدن 

است.
واحدی با بیان اینکه ش��رایط 
ثبت ن��ام متعاقبا اعلام می ش��ود، 
خاطرنش��ان کرد: احتمال این که 
شرایط ثبت نام فاز دوم مسکن ویژه 
با سایت تهرانسر متفاوت باشد، کم 

است، اما شاید شرایط آن بررسی 
شود، تا طبق شرایط روز و براساس 
آورده متقاضیان ثبت نام انجام شود.

وی در م��ورد آخرین وضعیت 
نصب انشعاب آب و برق واحدهای 
مس��کونی وی��ژه تهران )س��ایت 
تهرانس��ر( افزود: جلس��اتی که با 
معاونان وزیر نیرو در سایت تهرانسر 
برگزار ش��د، بحث های آب، برق و 
فاضلاب سایت تهرانسر نهایی شد.

وی ادام��ه داد: در حال حاضر 
شرکت آب و فاضلاب در حال انجام 

کار در سایت تهرانسر است و نصب 
فاضلاب حدود 35 درصد پیشرفت 

فیزیکی داشته است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان 
ته��ران اضاف��ه کرد: ب��رای نصب 
انشعاب آب، از کل شبکه حدود 2 
کیلومتر انجام شده است، اما هنوز 
برای آغاز فعالیت برق رسانی اقدامی 

انجام نشده است.
واح��دی در م��ورد دلیل عدم 
عملیات برق رسانی در سایت تهرانسر 
گفت: در تهرانسر به دلیل نبود شبکه 
فوق توزیع هنوز فعالیتی برای برق 
رس��انی آغاز نش��ده ک��ه به همین 
منظ��ور برای کل منطقه تهرانس��ر 
با معاون وزیر نیرو رایزنی های لازم 
انجام شده، تا اقدامات قانونی برای 

این کار انجام شود.
مدیرکل راه و شهرسازی استان 
ارزش  ک��رد:  تهران خاطرنش��ان 
افزوده زمین های تهرانس��ر باعث 
شده تا اگر همین الان اعلام شود 
سایت تهرانس��ر برای ثبت نام باز 
است، در کمتر از 10 روز 2 هزار نفر 
دیگر برای ثبت نام اقدام می کنند.

به گفت��ه وی، ثبت ن��ام برای 
س��ایت تهرانسر از 14 اردیبهشت 
سال جاری به کل بسته شده است.
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کوتاه اقتصادی

سخنرانی
در ادام��ه برنامه های تبلیغی م��اه مبارک رمضان از 
روز یازدهم تا بیستم ماه صیام بعد از اقامه نماز ظهر 
و عصر در مسجد امام صادق)ع( واقع در خیابان 
ش��ریعتی بالات��ر از پل س��یدخندان مجلس برقرار 
و خطی�ب گرامی حجت الاس�ام والمس�لمین 

فرقانی خراسانی افاضه می فرمایند.
الاحقر فاطمی     
امام جماعت مسجد امام صادق)ع(

* معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: براساس مصوبه هیئت دولت که 
دیروز اباغ شد، قیمت هر کیلوگرم گندم معمولی از 720 تومان به 
800 توم�ان و هر کیلوگرم گندم دروم از 750  تومان به 830 تومان 

افزایش یافت.
ناصر توکلی گفت: براساس این مصوبه، گندم تا دو درصد سن زدگی، 
دو درصد افت مفید و چهار درصد افت غیرمفید نیز با قیمت کنونی 
محاسبه خواهد شد. توکلی اظهار داشت: براین اساس گندم های با 
کیفیت بالا نیز 15 تومان در هر کیلوگرم بیشتر خریداری می شود.

* معاون وزیر راه و شهرسازی به ایسنا گفت: راه آهن قزوین- رشت حدود 90 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و در حال ریل گذاری است. عبدالعلی صاحب 
محمدی با بیان اینکه افتتاح این راه آهن به سرعت تخصیص منابع بستگی 
دارد خاطرنش��ان کرد: این پروژه 22 کیلومتر تونل و 17 کیلومتر پل دارد. 
مدیر عامل راه آهن یادآور ش��د: این پروژه در راس��تای اتصال خط شمال به 
جنوب و کریدور بین المللی که از خلیج فارس و دریای عمان کش��ورمان را 

به اروپا متصل می کند از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
* معاون سازمان حمایت گفت: با توجه به پایان نمایشگاه های عرضه 
مس�تقیم کالا در طرح ضیافت 45 هزار پرونده تخلف با ارزش 25 
میلیارد تومان تشکیل شده است. به گفته فراهانی از کالاهای هدف 
شامل مواد لبنی، پروتئینی، میوه و سبزی، غات و حبوبات،  زولبیا 
و بامی�ه، خرم�ا، قند و ش�کر و روغن نباتی ح�دود 570 هزار مورد 

بازرسی انجام شد.
وی در گفت وگ�و با ایس�نا با بیان این که طی این بازرس�ی ها 1810 
مورد گش�ت مشترک با س�ازمان تعزیرات حکومتی انجام داده ایم 
گفت: عاوه بر بازرسی هایی که در نمایشگاه های شهر تهران انجام 
ش�ده به صورت مشترک گشت هایی هم در سطح شهر انجام شده 
است. معاون بازرسی و رسیدگی به تخلفات سازمان حمایت درباره 
تعداد ش�کایت های مردم اظهار کرد: 25 هزار و 460 مورد شکایت 
از مردم در این ایام دریافت کرده ایم که در مورد کالاهای اساس�ی 

سریعاً موضوع را پیگیری کرده ایم.
* مع��اون برنامه ریزی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: ظرفیت تولید 
محصولات فولادی کش��ور در س��ال گذش��ته به 31 میلیون تن رسید، در 
حالی که تولیدات مربوطه برابربا 17 میلیون و 400 هزار تن بود. به گزارش 
ایرنا سیدعلیرضا شجاعی اظهار داشت: ظرفیت تولید سیمان در پایان سال 
1391 به رقم 80 میلیون تن رسید، در حالی که میزان تولید سیمان 70/2 

میلیون تن بود.
وی در توضیح تفاوت ظرفیت و مقدار تولید گفت: واحدها با ظرفیت مشخصی 
به بهره برداری می رسند، اما ممکن است در ماه یا سال اول بهره برداری خود 

با 100 درصد ظرفیت، تولید نداشته باشند.
* رئیس س�ازمان بورس اوراق بهادار ب�ا بیان اینکه هم اکنون 6/5 
میلی�ون کد معاماتی فعال برای اش�خاص حقیقی و حقوقی صادر 
شده است، گفت: با راه اندازی معامات آناین کارایی و نقدشوندگی 
بازار نیز به تناسب افزایش سهامداران تقویت شده است. صالح آبادی 
تأکید کرد: پیش از این 200 یا 300 معامله گر در بورس وجود داشتند 
که سهامداران می توانستند با ارتباط با این افراد نسبت به خرید و 
فروش س�هم اقدام کنند، از س�ال 90 معامات آناین ایجاد شد تا 
سهامداران خود تصمیم بگیرند. وی با اشاره به اینکه کشف قیمت 
سهام شرکت ها هم اکنون برآیند افراد بی شماری است که به صورت 
آنای�ن خرید و فروش می کنند، افزود: با این وضعیت س�هامداران 
حساسیت بیشتری نسبت به اطاعات شرکت ها نشان می دهند. در 

اینجا بهترین افراد خود سهامداران هستند.

رئیس ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و سوخت:

قاچاق سوخت در چند استان مرزی 
به صفر رسیده است

رئیس ستاد مرکزی مبارزه 
ب�ا قاچ�اق کالا و ارز از مه�ار 
قاچاق سوخت و طا در کشور 

خبر داد.
فداحسین مالکی در گفت وگو 
با مهر با اش��اره به قاجاق طلا در 
کش��ور در نیمه دوم سال گذشته 
گفت: با تدابیر اتخاذ شده از سوی 
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز، قاچاق طلا  متوقف شد و از 

بین رفت.
نماین��ده وی��ژه رئیس جمهور 
در س��تاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز ب��ا اش��اره ب��ه تعطیلی 
کارگاه ه��ای مربوط��ه در یکی از 
اس��تانهای کش��ور در این زمینه 
تصریح کرد: جلساتی در این استان 
ب��رای توقف و جلوگیری از قاچاق 

طلا برگزار شده است.
وی، طلا را یک��ی از کالاهای 

اس��تراتژیک در کش��ور دانست و 
تصری��ح کرد: در نیمه دوم س��ال 
گذش��ته برخی کالاهای ضروری 
مانن��د طلا از کش��ور ب��ه صورت 
قاچاق خارج می شد که جلوی آن 

را گرفتیم.
مالکی همچنین یکی دیگر از 
کالاهایی که از برخی اس��تانهای 
کش��ور  به صورت قاچ��اق خارج 
می ش��د را س��وخت عنوان کرد و 

اف��زود: قاچاق س��وخت در برخی 
استان های مرزی کشور مهار شد.

رئیس س��تاد مرک��زی مبارزه 
ب��ا قاچ��اق کالا و ارز گفت: روزانه 
3 میلیون لیتر قاچاق سوخت در 
استان سیستان و بلوچستان انجام 
می ش��د که از بین رفته و به صفر 
رس��یده اس��ت و هم اکنون خروج 
س��وخت از این اس��تان به صورت 

قانونی انجام می شود.

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران:

فاز دوم مسکن ویژه تهران کلید خورد

ش�هر دیترویت که زمانی قلب خودروس�ازی آمریکا بود به دلیل 
کسری بودجه بالا اعام ورشکستگی کرد.

ب��ه گزارش ف��ارس به نقل از روزنامه »دیلی تلگراف«، مس��ئولان ش��هر 
»دیترویت« آمریکا این ش��هر را ورشکس��ته اعلام کردند. این شهر که زمانی 
قلب صنعت خودروس��ازی آمریکا به شمار می آمد، با کاهش شدید جمعیت 
روبرو شده، به نحوی که تعداد ساکنان آن از 1/8 میلیون نفر در سال 1950 

به تنها 700 هزار نفر رسیده است.
»ریک سیندر« فرماندار جمهوری خواه ایالت »میشیگان« این موضوع را 
تایید کرده و گفته اس��ت که با درخواست اعمال ماده 9 موسوم به »حمایت 

از شهرهای ورشکسته« برای دیترویت، موافقت کرده است.
سیندر در این مورد گفته است: واضح است که بدون استفاده از این ماده، 
نمی توان وضعیت اضطراری اقتصاد دیترویت را س��ر و س��امان داد. ساکنان 
دیترویت نیازمند و شایسته راهی برای خروج از چرخه دائمی کاهش خدمات 

هستند، و تنها راه این کار اعمال قانون »حمایت از شهرهای ورشکسته« است.
به نوشته تلگراف، بدهی های شهر دیترویت ماه گذشته به حدی بالا رفت 
که این شهر دیگر قادر به بازپرداخت آن ها نبود. میزان بدهی های دیترویت 

بالاترین سطح کسری بودجه شهرهای ورشکسته در تاریخ آمریکا است.
شهر دیترویت در چند سال اخیر با فساد مالی، افزایش جرم و جنایت، و 
همچنین فروپاشی صنعت خودروسازی مواجه بوده است. مهاجرت ساکنین 
دیترویت به حاشیه های شهر موجب بروز هرج و مرج و ناآرامی در خیابان های 

این شهر شده است.
در حال حاضر آمار قتل در این ش��هر به بالاترین حد در 40 س��ال اخیر 
رسیده این در حالی است که تنها یک سوم آمبولانس های شهر فعال بوده و 
خودروهای پلیس و آتش نشانی هم بسیار قدیمی بوده و در وضعیت نامناسبی 
هستند. 78 هزار خانه در این شهر متروکه بوده و 40 درصد چراغ های راهنمایی 

آن هم کار نمی کنند.

قلب خودروسازی آمریکا اعلام ورشکستگی کرد

رئی�س س�ازمان ام�ور مالیاتی 
دوش�نبه را آخری�ن مهل�ت ارائ�ه 

اظهارنامه مالیاتی اعام کرد.
علی عسکری گفت: مودیان مالیاتی 
ک��ه اظهارنام��ه مالیات��ی خ��ود را ارائه 
نکرده اند فقط تا 31 تیرماه براساس قانون 
مهلت دارند که اظهارنامه های خودرا به 

ادارات مالیاتی کشور ارائه کنند.
عس��کری رئی��س س��ازمان ام��ور 
مالیات��ی اعلام کرد: هن��وز بیش از یک 
و نی��م میلیون م��ودی مالیات��ی برای 
ارائ��ه کارنامه های مالیاتی خود مراجعه 

نکرده اند.
وی تصریح ک��رد: به همین علت با 
توجه به نزدیک��ی روزهای پایانی مهلت 
قانونی در نظر گرفته شده یعنی 31 تیرماه 
از مودیان مالیاتی باقی مانده می خواهم 
که هر چه سریعتر اظهارنامه مالیاتی خود 

را به ادارات مالیاتی ارسال کنند.
عس��کری عن��وان کرد: ح��دود 3 
میلی��ون و 300 هزار م��ودی اظهارنامه 
مالیات��ی خود را ارائه کرده اند که گرچه 
روزانه بین 250 تا 300 هزار اظهارنامه 
مالیاتی به ادارات مالیاتی کشور ارائه شده 
است به همین منظور یک و نیم میلیون 
مودی که هن��وز اظهارنامه های خود را 
ارائ��ه نکرده اند، باید هرچه س��ریعتر به 

ادارات مالیاتی تحویل دهند.
رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان 
این که براس��اس قانون، اج��ازه تمدید 
آخرین مهلت به مودی��ان مالیاتی داده 
نش��ده اس��ت، تصریح کرد: طبق قانون 
فق��ط همان طور که گفته ش��د مودیان 
مالیات��ی تا 31  تیرماه می توانند مالیاتی 
بر عملک��رد خود را ب��ه ادارات مالیاتی 

کشور ارائه کنند.
رئیس س��ازمان امور مالیاتی عنوان 
ک��رد: در حال حاضر ح��دود 200 هزار 
مودی مالیاتی دارای امضای الکترونیکی 
هس��تند ک��ه ای��ن کار باعث س��رعت 
بخش��یدن به رون��د ارائ��ه الکترونیکی 

اظهارنامه های مالیاتی شده است.
عسکری ادامه داد: بیش از 3 میلیون 
و 300 ه��زار اظهارنامه باقی مانده دارای 
امضای الکترونیکی نبوده و ما بر این اساس 
به مش��اغل و سایر مودیانی که اظهارنامه 

مالیات��ی خود را به ص��ورت الکترونیکی 
ارس��ال کرده اند.، اجازه داده ش��ده که تا 
پای��ان م��رداد ماه به صورت دس��تی و یا 
از طریق ادارات پس��ت مدارک خود را به 
منظور تکمیل و ارائه اظهارنامه مالیاتی به 

ادارات مالیاتی سراسر کشور ارائه کنند.
رئیس س��ازمان امور مالیاتی عنوان 
ک��رد: بر این اس��اس امیدواریم مودیان 
مالیاتی طبق م��اده 158 قانون مالیات 
اصل ارائ��ه خوداظه��اری مالیاتی را به 
موق��ع اجرا و رعایت کنند، تا مش��مول 

جریمه نشوند.
رئیس سازمان امور مالیاتی در مورد 
جریمه ه��ای مالیاتی گف��ت: در قانون 
قید ش��ده ک��ه اگر مودی��ان مالیاتی به 
موق��ع اظهارنامه مالیاتی خود را تحویل 
ندهند، بعض��ی از جریمه ها برای آن ها 
اجرا می ش��ود که به هی��چ عنوان قابل 

بخشش نیست.
وی تصریح کرد: اما برای کسانی که 
اظهارنامه های خود را به موقع ارایه دهند، 
معافیت های مالیاتی قید شده در قانون 
برای آن ها اعمال می شود به طوری که 
اگر به صورت الکترونیکی تا قبل از پایان 
تیرماه اقدام ب��ه ارائه اظهارنامه مالیاتی 
کنند، 40 درصد مالیات ها به صورت نقد 
و 60 درصد بقیه آن در اقساط شش ماهه 
از آن ها اخذ می ش��ود، اما برای آن هایی 
که اظهارنامه مالیاتی خود را به صورت 
کاغذی ارایه دهند، 100 درصد مالیات 

از آن ها اخذ می شود.
به گزارش باشگاه خبرنگاران رئیس 
سازمان امور مالیاتی کشور در گفت وگوی 
ویژه تلویزیون گفت: س��ال گذشته این 
س��ازمان با اصناف به توافق رسید که تا 

30 تیر 91 اظهارنامه های مالیاتی 261 
ه��زار نفر مربوط به بند الف و ب گرفته 

شود که این کار هم انجام شد.
عس��کری ادامه داد: براس��اس آمار 
تعداد مودیان مالیاتی مربوط به اصناف 
بیش از 2 میلیون و 800 هزار نفر بوده اند 
ک��ه حدود یک میلیون و 600 هزار نفر 
آن ه��ا تا قب��ل از تیرماه ب��رای دریافت 
شماره اقتصادی ثبت نام کرده اند و فقط 
یک میلیون و 200 هزار نفر آن ها هنوز 

ثبت نام نکرده اند.
رئیس سازمان امور مالیاتی با بیان 
این که شماره اقتصادی اهمیت ویژه ای 
برای تعیی��ن مودیان مالیاتی و دریافت 
اظهارنام��ه مالیاتی آن ه��ا دارد، گفت: 
تاکنون فقط اش��خاص حقوق��ی اقدام 
به دریافت ش��ماره اقتص��ادی کرده اند 
و اش��خاص حقیقی و مش��اغل، شماره 
اقتص��ادی نداش��ته اند، ضم��ن آن که 
تشکل های قانونی هم مانند وزارتخانه ها، 
مراکز آموزشی و بیمارستان ها هم باید 
اقدام به دریافت شماره اقتصادی کنند.

عس��کری عنوان کرد: بر این اساس 
همه مودیان حقیق��ی و حقوقی باید تا 
پایان امس��ال ش��ماره اقتصادی خود را 
دریاف��ت کنند و به همی��ن منظور این 
مودیان باید مرحل��ه اول و دوم ثبت نام 

خود را هر چه سریعتر تکمیل کنند.
وی افزود: ریش��ه شماره اقتصادی 
ب��رای اش��خاص حقوقی ش��ماره ثبت 
شرکت ها است و برای اشخاص حقیقی 
فقط کد ملی را شامل می شود، ضمن آن 
که تشکل ها هم باید برای دریافت شماره 
اقتصادی حتما به ثبت شرکت ها مراجعه 

و شناسه ملی بگیرند.

هشدار به مناطق آزاد
از س��وی دیگر مع��اون مالیاتهای 
مس��تقیم س��ازمان ام��ور مالیات��ی به 
س��ازمان های مناط��ق آزاد توصیه کرد 
بر طبل ع��دم رعایت قان��ون نکوفته و 
اجازه دهند فعالان اقتصادی مستقر در 
مناطق آزاد با تسلیم بموقع اظهارنامه از 
معافیت مالیاتی محروم نشده و مشمول 
جرایم غیرقابل بخشودگی عدم تسلیم 

اظهارنامه نشوند.
حسین وکیلی در گفت وگو با ایسنا 
با اش��اره به این که حکم تبصره 2 ماده 
119 قان��ون برنام��ه پنجم در خصوص 
لزوم تس��لیم اظهارنامه برای بهره مندی 
از معافیت مالیاتی ش��امل مناطق آزاد 
تج��اری، اقتصادی هم می ش��ود، اظهار 
کرد: متاسفانه برخی سازمانهای مناطق 
آزاد تعبیرهای نادرستی از قانون کرده و 
فعالان اقتصادی را به مسیر خلاف قانون 

توصیه می کنند.
وی با اشاره به ماده 13 قانون مناطق 
آزاد، تصریح کرد: این ماده فقط معافیت 
مالیاتی برای فعالان اقتصادی مستقر در 
آن مناطق را مشخص کرده و تا زمانی که 
قانون مالیاتی خاص مناطق آزاد تصویب 
نشده است مناطق مذکور مشمول قانون 

مالیاتهای مستقیم خواهند بود.
وکیلی اف��زود: در م��اده 273 قانون 
مالیاته��ای مس��تقیم علت ذک��ر معافیت 
مناط��ق آزاد این اس��ت که تاریخ تصویب 
معافی��ت مناطق آزاد قبل از تصویب ماده 
273 بوده؛ این در حالیست که معافیت های 
متعددی از جمله شرکتهای دانش بنیان و 
یا پارکهای فناوری و... بعد از تصویب قانون 
مالیاتها، تصویب ش��ده است لذا نمی توان 
گفت هر معافیتی که خارج از قانون مالیاتها 
تصویب می شود مودیان مربوطه را از شمول 

قانون مالیاتها خارج می کند.
معاون مالیات های مستقیم سازمان 
امور مالیاتی ادام��ه داد: حکم تبصره 2 
ماده 119 قانون برنامه پنجم پنجس��اله 
توسعه که درباره شرایط اعطای معافیت 
تسلیم اظهارنامه است حکمی خارج از 
قانون مالیاتها است و صراحتا »هرگونه 
معافی��ت مالیاتی« را م��ورد هدف قرار 

داده است.

عسکری اعام کرد:

پس فردا آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی

اقتص�اد گفت:  وزی�ر 
ط�رح دوفوریتی مجلس 
درب�اره 74 هزار میلیارد 
تومان باعث افزایش پایه 
پولی و نقدینگی می شود.

ین  لد ش��مس ا س��ید 
حس��ینی در گفت وگ��و ب��ا 
ف��ارس با اش��اره به تصویب 
کلیات طرح دوفوریتی »نحوه 
محاسبه و تسعیر دارایی ها و 
بدهی های ارزی بانک مرکزی 

و مصرف س��ود حاصل از آن« گفت: ای��ن طرح را در جراید خواندم 
و راهکارهای��ش را ه��م خواندم، اما نمی دان��م در نهایت چه چیزی 

می خواهد تصویب شود.
وی افزود: در مقدمه این طرح آمده است »به دنبال تغییر نرخ ارز 
در ترازنامه بانک مرکزی، دارائی های خارجی بانک مرکزی به ریال به 
یکباره افزایش شدیدی می یابد« این دقیقا همان شبهه ای بود که ما 
برطرف کردیم و گفتیم که این تغییر بر دارائی ها اثر می گذارد، قبلا 
همه حرف از خرید و فروش ارز می زدند اما مشخص  شده است که 

اقدام مجمع بانک مرکزی درست و قانونی بوده است.
حس��ینی گفت: در ادامه مقدمه این طرح دوفوریتی آمده است: 
»در بند ب ماده 26 قانون پولی بانکی کشور که مصوب سال 1351 
است مقرر شده تا با سود ایجاد شده بانک ابتدا بدهی دولت به بانک 
مرکزی تسویه و بقیه آن را به خزانه واریز کنند چون تزریق یکباره 
این پول به اقتصاد ملی تورم را به یکباره افزایش می دهد و معیشت 
و تولید ملی را به طرز شدیدتری تحت فشار قرار خواهد داد ضرورت 
دارد که به صورت دوفوریت تکلیف مازاد سود مذکور روشن شود«.

وزی��ر اقتصاد تصریح کرد: وقتی این مقدمه را می خوانیم متوجه 
این موضوع مهم می ش��ویم که ایراد طراحان این طرح 2 فوریتی به 
بند ب ماده 26 قانون پولی بانکی کشور بوده است نه اینکه کار دولت 
خلاف قانون بوده است، لذا کار مجمع بانک مرکزی قانونی بوده و به 

زعم طراحان این قانون است که ایراد دارد.
وزیر اقتصاد گفت: یکی دیگر از نکاتی که در مقدمه این طرح آمده 
در خصوص افزایش دارائیها و واریز مازاد بدهی به خزانه دولت است 
که باعث افزایش پایه پولی کشور می شود ولی دولت که این رویه را 
اتخاذ نکرده بود، چرا که مجمع بانک مرکزی تفسیر حقوقی دولت را 
پذیرفت و این اتفاق نیفتاد و اتفاقا طرح دوفوریتی که در مجلس به 
تصویب رسیده است باعث افزایش پایه پولی و نقدینگی کشور می شود.

وزیر اقتصاد:
طرح مجلس درباره 74 هزار میلیارد تومان 

باعث افزایش نقدینگی می شود

رئیس س�ازمان حف�ظ نباتات گفت: پ�س از اجرای 
طرح شناس�نامه دار کردن محص�ولات زراعی و باغی از 
ورود محصولات آلوده به بازار جلوگیری و با کش�اورزان 

متخلف برخورد می شود.
رضا فتوحی اظهار کرد: تضمین کیفیت سلامت محصولات 
کش��اورزی یکی از وظایف س��ازمان حفط نباتات است که این 
سازمان در راستای نظارت بر تولید محصولات کشاورزی سالم 
و با کیفیت، طرح شناسنامه دار کردن محصولات زراعی و باغی 

در دستور کار قرار داده است.
وی افزود: تاکنون بیش از 50 هزار بهره بردار در این طرح 
وارد ش��ده اند که در حال ثبت کردن اطلاعات آن ها در سایت 

هستیم.
رئیس سازمان حفظ نباتات ادامه داد: در طرح شناسنامه دار 
ک��ردن محصولات کش��اورزی با اختصاص ک��د 16 رقمی به 
محصولات کشاورزی مشخص می شود که هر محصولی توسط 
کدام تولید کننده و در کدام مزرعه تولید شده است و در واقع 

مسیر تولید محصولات از مبدا شفاف می شود.
فتوح��ی گفت: در این طرح برخ��ی از محصولات در نظر 
گرفت��ه نش��ده اند؛ مثلا گندم و جو به دلی��ل کوتاه بودن دوره 
کارنس پیش از فصل برداش��ت هیچ اثری از س��م در آن باقی 
نمی ماند یا محصولات باغی مانند انار س��اوه در تولید آن ها از 

س��م استفاده نمی ش��ود بنابراین در طرح شناسنامه دار کردن 
محصولات کشاورزی قرار نگرفته اند.

وی تاکی��د کرد: پس از اج��رای این طرح اگر محصولی از 
نظر میزان سلامت و باقی مانده سموم شیمیایی مشکل داشته 
باش��د از ورود آن به ب��ازار جلوگیری و با کش��اورزان متخلف 

برخورد خواهد شد.
رئیس س��ازمان حفظ نباتات در گفت وگو با ایس��نا اظهار 
کرد: اس��تقرار سامانه مانیتورینگ آفت کش های نباتی از دیگر 
فعالیت های این س��ازمان در راس��تای نظارت بر ورود، تولید و 

مصرف آفت کش هاست.
فتوحی افزود: در این راستا هر محموله ای که به کشور وارد 
می شود باید از طریق این سامانه بررسی شوند و پس از تایید 
شدن از سوی آزمایش��گاه های مرجع سازمان حفظ نباتات به 

آن ها اجازه ترخیص داده می شود.
وی آلوده بودن محصولات سبزی و صیفی در کشور را رد 
کرد و گفت: ش��اید محصولات سبزی و صیفی که در برخی از 
مزارع تولید می شوند آلوده باشند اما این موضوع را نمی توان به 
تمام سطح زیر کشت سبزی و صیفی در کشور تعمیم داد چرا 
که در حال حاضر سبزی و صیفی استان خوزستان به کشورهایی 
مانند روس��یه صادر می ش��ود یا محصولی که در شهریار تولید 

می شود کاملا سالم است.

با اجرای طرح شناسنامه دار کردن محصولات زراعی صورت می گیرد

جلوگیری از ورود 
محصولات آلوده کشاورزی به بازار

سرپرست معاونت امور آب و آبفای وزارت نیرو اظهار 
کرد: در هیچ یک از شهرهای کشور برنامه سهمیه بندی 
آب نداریم و با حداکثر توان در ش�هرهای کشور توزیع 

آب صورت می گیرد.
علیرضا دائمی در گفت وگو با ایس��نا با بیان این که ایران 
با موج گرمای بی س��ابقه مواجه اس��ت، گفت: سهمیه بندی آب 
به معنای اعلام برنامه اس��ت که چنین کاری را در دستور کار 
نداریم و همه تلاش می کنیم که سهمیه بندی آب صورت نگیرد.
وی با اشاره به این که سهمیه بندی به معنای قطع آب در 
منطقه یا ش��هری به مدت چند ساعت و با برنامه است، گفت: 
گاهی به خاطر ایجاد حوادث آب قطع می ش��ود و ممکن است 
ورود ایس��تگاه پمپاژ، خط لوله یا غیره دچار مشکل شده اند به 

مدار چند ساعت طول بکشد و آب منطقه ای قطع شود.
سرپرس��ت معاونت امور آب و آبفای وزارت نیرو با اش��اره 
به لزوم هم��کاری و کمک مردم در مصرف آب گفت: از مردم 
می خواهیم ک��ه مصارفی که ضرورت ندارد از جمله شس��تن 
ماش��ین، حیاط و غیره را تا چند روز انجام ندهند تا با کمبود 

آب مواجه نشویم.
دائمی در مورد قطع آب در اهواز نیز گفت: در اهواز اعلام 
س��همیه بندی نکردیم بلکه آب به خاطر بروز حادثه قطع شده 
ب��ود. گاه��ی مصرف آب ب��الا می رود که باع��ث قطعی در آن 

منطقه می شود.
وی تصریح کرد: در اهواز از لحاظ کیفیت آب مشکل داریم 
ک��ه امیدواریم از طریق خط غدیر کیفیت را تنظیم کنیم تا با 

شرایط بهتر آب تحویل مردم داده شود.
سرپرست معاونت امور آب و آبفای وزارت نیرو با اشاره به این 
که هرچه به سمت جنوب کشور می رویم، شرایط شکننده تر و 
ناپایدارتر می شود، گفت: مناطق جنوب کشور از جمله سوسنگرد، 
اهواز و... به شدت آسیب پذیر هستند و با توجه به این که میزان 
مصارف بالاست با کوچکترین حادثه ممکن است ناحیه با قطعی 

آب مواجه شود.
دائمی با تاکید بر این که مشروط به رعایت مصرف بهینه 
آب توسط مردم  امسال سهمیه بندی آب نخواهیم داشت، گفت: 
امیدواری��م مردم کمک کنند تا مصرف از حدی که پیش بینی 

کرده ایم بالاتر نرود و اعمال سهمیه بندی نکنیم.
وی با اشاره به افزایش گرما و در پی آن بالا رفتن مصرف 
آب گفت: هر کولر در ش��بانه روز 300 تا 500 لیتر آب مصرف 
می  کند که در صورت داش��تن مش��کل می تواند میزان زیادی 

آب را هدر دهد.
سرپرست معاونت امور آب و آبفای وزارت نیرو در پاسخ به 
این پرس��ش که قطعی برق چقدر در افزایش مصرف آب تاثیر 
می گذارد، گفت: بعضا اثری که قطعی برق به جا می گذارد آسیب 
جدی می زند که ممکن است پمپاژ قطع شود و یا تسویه خانه 

در صورت قطعی برق دچار مشکل شود.
دائمی تصریح کرد: تلاش می کنیم آس��یب ها را به حداقل 
برسانیم اما آنچه مسلم است این است که در حوزه برق نیز با 

وجود مصارف بالا سهمیه بندی اعمال نشده است.
وی با اشاره به این که در صورت قطعی برق ممکن است 
هنگام ورود آب به مدار هدررفت زیادی داشته باشیم، گفت: با 

کمک مردم خسارات را به حداقل می رسانیم.
سناریوهای جدید کاهش مصرف آب

از س��وی دیگ��ر مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب تهران 
درخصوص میزان مصرف آب در اس��تان تهران و ش��هر تهران 
گفت: در حال حاضر مصرف آب در استان تهران 4/5 میلیون 
متر مکعب و برای ش��هر تهران س��ه میلیون و 300 هزار متر 

مکعب است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران افزود: میزان مصرف 
آب در ته��ران در روزهای معمولی دو میلیون و 600 هزار متر 
مکعب اس��ت که متاسفانه رشد مصرف 700 هزار متر مکعبی 

آب در حدود مصرف آب روزهای عادی شهر مشهد است.
وی گفت: در روزهای اخیر ش��اهد افزایش 700 هزار متر 
مکعبی مصرف آب بوده ایم که نشان می دهد مصرف آب نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته 11 درصد افزایش داشته است.
وی افزود: برنامه ای برای اینکه فشارشکن های سطح شهر 
را فعال کنیم تا فشار آب دچار مشکل شود نداریم اما از مردم 
می خواهیم در این چند روز که ذخایر آبی کاهش پیدا می کند 
و هم��ه ظرفیت های تولید در مدار ق��رار دارند در مصرف آب 

دقت بیشتری کنند.
پ��رورش تاکید کرد: براس��اس برنامه ریزی ش��رکت آب و 
فاضلاب اس��تان تهران قرار بر این است که تولید آب را حفظ 

کنیم تا درجه دما و به تبع آن مصرف آب کاهش یابد.
وی افزود: برای کاهش مصرف آب سناریوهای جدیدی در 
دس��تور کار اس��ت که در صورت لزوم و کاهش نیافتن مصرف 

آب آن  را اجرایی خواهیم کرد.
شکسته شدن رکورد مصرف برق در تاریخ ایران

معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی از شکسته شدن رکورد 
مصرف برق کشور در طول تاریخ صنعت برق در روز چهارشنبه، 

بیست و ششم تیر ماه خبر داد.
محمد بهزاد همچنین گفت: روز چهارش��نبه در س��اعت 
14:43 رکورد مصرف برق کش��ور در طول تاریخ صنعت برق 
شکسته شد و پیک مصرف در ساعت بیان شده به 45 هزار و 

693 مگاوات رسید.
وی با اشاره به این که پیک مصرف برق در روز 2 و 6 تیر ماه 
نسبت به زمان مشابه در سال گذشته حدود 5/5 درصد افزایش 
داشت، گفت: در روز چهارشنبه مصرف شبانه روزی برق از مرز 
یک میلیارد کیلو وات ساعت گذشت که نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته 9 درصد افزایش را نشان می دهد.
مع��اون وزیر نی��رو در امور برق و انرژی با تاکید بر این که 
به دلیل پیش بینی های صورت گرفته مبنی بر س��پری کردن 
گرم تری��ن روزهای تابس��تان خوش��بختانه ظرفیت نیروگاهی 
کشور افزایش یافت، گفت: تغییراتی در نیروگاه ها و شبکه های 

برق انجام شد.
بهزاد تصریح کرد: در س��ال های اخیر ظرفیت نصب شده 
نیروگاهی کشور افزایش بسیار خوبی داشت به نحوی که آخرین 
ظرفیت نصب شده 69 هزار و 276 هزار مگاوات بود که نسبت 

به شروع انقلاب رشد 10 برابری را نشان می دهد.
وی ب��ا اش��اره به این که ظرفیت نصب ش��ده در هش��ت 
س��ال گذشته افزایش چشم گیری داشت، اظهار کرد: 32 هزار 
مگاوات ظرفیت جدید در کشور ایجاد شد و امسال نیز توانستیم 
چهارهزار مگاوات بیشتر از سال گذشته ظرفیت نصب شده را 

افزایش دهیم.
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژ ی با تاکید بر آن که پیک 
مصرف برق در سال 91 نسبت به سال 90 نیز بیش از 2/5 درصد 
افزایش یافته بود، در مورد اینکه با قطعی برق مواجه نش��ویم، 

چه کنیم، گفت: مردم بهترین مدیران مصرف برق هستند.
بهزاد خاطرنش��ان کرد: اگر مردم براس��اس نیازهای خود 
به گونه ای برق را مصرف کنند که در بین س��اعات اوج مصرف 
یعنی ساعت 12 تا 16 و 17 تا 23 مصرف کاهش یابد مشکل 

خاصی در تامین برق نخواهیم داشت.
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی در پایان یادآور شد: 
پیش بین��ی می کنیم که در صورت صرفه جویی در مصرف برق 

قطعی برق نخواهیم داشت.

معاون وزیر نیرو:
آب در هیچ شهر کشور سهمیه بندی نمی شود

وزیر صنعت و تجارت گفت: 
زمان اجرای فاز دوم هدفمندی 

یارانه ها مشخص نیست.
مهدی غضنفری در گفت وگو 
با ایس��نا اظهار داش��ت: ف��از دوم 
هم از نظ��ر هزینه ها و هم از نظر 
درآمدها ش��فاف تر اس��ت. اجرای 
کامل هدفمندی یارانه ها بی نیازی 
خوب��ی در اقتص��اد ایجاد می کند 
و م��ا می توانی��م آن را تبدی��ل به 
اب��زار مقابله با تحری��م کنیم. این 
دیدگاهی است که طرفداران خاص 

خود را دارد.
وی افزود: البته کارگروه دولت 
و مجل��س تصمیم نهایی را درباره 
زمان اجرای ف��از دوم هدفمندی 
نگرفته و مش��خص هم نیست که 
فاز دوم چه زمانی اجرا می ش��ود. 
روی این موضوع اتفاق نظر حاصل 
شد که در فاز دوم قیمت تبعیضی و 
ترجیحی نداشته باشیم، 30 درصد 
کیک درآمدها را هم جدا کنیم و 
بخش هایی که در شکل گیری آن 
نقش داش��تند، به نسبت خود، به 

آنها سهم تعلق می گیرد.
غضنف��ری گفت: محاس��بات 
نش��ان می ده��د که در ف��از دوم 
هدفمندی س��هم بیشتری نسبت 
به امروز به تولیدکننده نمی رسد، 
چون ماده 7 و 8 قانون هدفمندی 
اعضای زیادی شامل بخش تولید 
صنعتی و کش��اورزی، حمل ونقل 
درون و برون ش��هری،  نیروگاه ها و 
غیره دارد که اگر بخواهیم این 30 
درصد را بین تمامی اعضا تقسیم 
کنیم، چی��ز بیش��تری به بخش 
صنعت نخواهد رس��ید و این عین 

قانون است.
وی ادام��ه داد: م��ا در وزارت 
صنع��ت، معدن و تج��ارت معتقد 
بودی��م که حمل��ه تحریم ها روی 
بح��ث ارزی ماس��ت، پ��س باید 
مدل هایی را پیاده کنیم که از بودن 
ارز خیالمان راحت شود. به همین 
دلیل مدل استقلال ارزی را مطرح 
کردیم، در این صورت، هدفمندی 
خوب می ش��ود ول��ی نظر مجلس 
غالبا این بود که هدفمندی تورم و 
گرانی ایجاد می کند و الان شرایط 
برای پیاده کردن آن مناسب نیست 
و چون به هر حال تصمیم گیرنده 
نهایی به لحاظ قانون، مجلس بود، 
همان شد که مدنظر مجلس بود.، 
مجموع فشارهای نقدینگی، تورم و 
تحریم ها منجر به اتخاذ تصمیمی 
در مجلس شده اس��ت که ظاهرا 
جز در مورد یک حامل انرژی کار 

بیشتر انجام نمی شود.

وزیر صنعت و تجارت:

زمان اجرای
 فاز دوم 

هدفمندی 
یارانه ها 

معلوم نیست

مع�اون کارآفرینی وزیر کار 
و رفاه اجتماع�ی از ممنوعیت 
ایج�اد مراک�ز کاریابی توس�ط 

شرکت های خدماتی خبر داد.
علی اکبر لبافی به ایسنا، گفت: 
ش��رکت های خدمات��ی تنها مجاز 
هس��تند خدمات خ��ود را در قابل 
تنظیم قرارداد با دستگاه هایی ارائه 
بدهند که خدماتش��ان را در قالب 
برگزاری تشریفات، مزایده و مناقصه 
برنده می شوند و از این نظر مجاز به 

باز کردن کاریابی نیستند.
وی افزود: قطعا اگر شرکت های 
خدمات��ی برخ��لاف آنچ��ه که در 
اساس��نامه آنها آم��ده و وزارت کار 
تایی��د کرده اس��ت ب��ه ثبت نام و 
پذی��رش نی��رو اق��دام و به ش��یوه 
کاریابی فعالیت کنند، با آنها برخورد 

می شود.
لباف��ی در ادامه درباره ضمانت 
اجرای��ی مصوب��ات ش��ورای عالی 
کار در دول��ت یازده��م اظهار کرد: 
آنچه مس��لم است اعضای شورا در 
چارچوب قانون عم��ل می کنند و 
برنامه های��ی که در حوزه ش��ورای 
عال��ی اش��تغال و دبیرخانه  وزارت 
کار انجام می ش��ود تماما منطبق با 
سیاستهای چشم انداز قانون برنامه 
پنجم، سیاس��تهای ابلاغ��ی مقام 
معظم رهبری و بسته اجرایی مورد 

تصویب دولت است.
وی گفت: خوشبختانه در حوزه 
دبیرخانه شورای عالی کار کمیته ای 
را تعریف کرده ایم که هدفهای برنامه 
و راه های رسیدن به اهداف برنامه را 
مشخص کرده است و در این راستا 
16 کار ویژه هم به منظور تسهیل 

انجام امور پیش بینی شده است.
و  اش��تغال  توس��عه  مع��اون 
کارآفرین��ی وزیر کار خاطرنش��ان 
کرد: شورای عالی وضعیت تسهیلات 
مورد نیاز را در قالب برنامه مشخص 
کرده و مبنای کار دولت آینده نیز 
بر همین اصل و برنامه خواهد بود.

معاون وزیر کار:

شرکت های 
خدماتی، مجاز 
به ایجاد مراکز 
کاریابی نیستند

وزی�ر کار، تعاون و رف�اه  اجتماعی افزایش حق 
مس�کن و خواروب�ار کارگ�ران را ب�ه ش�رط توافق 
کارفرمایان دانست و گفت: اگر این مسئله در جلسه 
هفت�ه آینده نماینده کارگران و کارفرمایان تصویب 

شود، دولت هم تصویب می کند.
اس��داله عباس��ی در گفت وگو با خبرگزاری فارس در 
مورد طرح افزایش حق مس��کن و خواروبار کارگران گفت: 
ما به عنوان وزارت کار موافق افزایش حق خواربار و مسکن 
کارگران هس��تیم، اما این توافق باید سه جانبه باشد و باید 

تشکل های کارگری، کارفرمایی توافق کنند.
وی گفت: در جلسه قبل نتوانستیم موافقت کارفرمایان 
را جل��ب کنیم، امیدواریم هفته آینده که جلس��ه دیگر با 
حضور تش��کل های کارگری و کارفرمایی شکل می گیرد، 
این توافق حاصل ش��ود و این گونه نباش��د که گفته شود، 
این افزایش حق خواروبار تحمیل ش��ده و اگر نمایندگان 
کارفرماه��ا و کارگران موافقت کنند، دولت هم آن را تائید 

و تصویب می کند.
وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی افزود: اگر در جلس��ه 
آینده موافقت ش��ود که 100 درصد افزایش حق مس��کن 
باش��د، رقم 10 هزار توم��ان به 20 ه��زار تومان افزایش 
می یاب��د، اما باید کارفرمایان ه��م آن را تائید کنند، چون 
برخی از کارگاه ه��ای بالای 1000 نفر کارگر دارند و باید 

بعد از موافقت آنها دولت آن را تصویب  کند.
وی در پاس��خ به این پرس��ش که شرکت شستا 300 
کارخانه زیرمجموع��ه دارد، چگونه می تواند این مجموعه 
بنگاه ها را اداره کند، گفت: عموماً این شرکت ها در بورس 
فعال هستند، برخی از آنها خیلی سودده نیستند و برخی 
زیان ده هس��تند. تع��دادی از آنها را واگ��ذار می کند، لذا 
بنگاه داری کار تأمین اجتماعی نیست و برخی از این شرکت 
ها بابت رد دیون دولت به تامین اجتماعی داده شده است.

عباس��ی افزود: تلاش بر این اس��ت که ش��رکت های 

وابس��ته به صندوق ها در بورس س��رمایه گذاری کنند، نه 
اینکه به سمت بنگاه داری حرکت کنند که مدیریت خاصی 
می خواهد و همان طور که تجربه نشان داده صندوق ها در 

کار بنگاه داری موفق نبوده اند.
وزی��ر کار، تعاون و رف��اه اجتماعی در پاس��خ به این 
پرس��ش که گفته می شود، از محل هلدینگ تامین حقوق 
مس��تمری بگیران پرداخت می شود، آیا این درست است، 
گفت: حقوق مستمری بگیران و افراد تحت پوشش بیمه از 
مجموعه  شرکت های بنگاه های اقتصادی و فعال زیرمجموعه  
تامین اجتماعی و در نتیجه فعالیت آنها پرداخت می شود 
و بخشی از حقوق نیز از بودجه دولت تامین می شود، البته 
باید در آینده وابس��تگی صندوق ه��ای تامین اجتماعی و 
بازنشس��تگی به دولت کاهش پیدا کرده و صندوق ها روی 

پای خود بایستند و خود را مدیریت کنند.
البت��ه گاه��ی بنگاه ه��ا ب��ا مدیریت درس��ت فعالیت 
شرکت ها و هلدینگ را به خوبی اداره می کنند و برخی از 
این هلدینگ ها در بورس فعال هس��تند، به گونه ای که هم 
حقوق مشمولان صندوق های بیمه را به موقع می دهند و 

هم هزینه های درمان را می پردازند.
وی گفت: نباید بازنشستگان مطالبات داشته باشند، در 
حال حاضر ب��رای پرداخت مطالبات بیمه ها و داروخانه ها 
و بیمارس��تان ها تأخیر وجود دارد، تلاش بر این است که 

مطالبات آنها را به موقع بپردازیم.
وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی افزود: پرداخت حقوق 
مس��تمری بگیران طبق مقررات و در چارچوب اساسنامه 
و هیئت مدیره ش��رکت ها اس��ت و با س��لیقه افراد انجام 
نمی شود و هیچ مورد غیرقانونی اتفاق نیفتاده، مگر اینکه 
برای پرداخت حقوق بازنشستگان از بانک یا یک هلدینگ 
در کوتاه مدت مثل یک ماهه پول قرض بگیرند، ولی دقیقاً 
خب��ر ندارم که آیا از هلدینگ تامین اجتماعی هم به این 

صورت برای بازنشستگان پرداخت شده یا نه.

عباسی اعام کرد

افزایش حق مسکن و خواروبار کارگری
 به شرط توافق کارفرمایان در هفته آینده


